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FN-forbundets bestyrelsesmøde den 26. april 2023 

Til stede: Jens Wandel, Finn Reske-Nielsen, Trine Marqvard Jensen, Caroline Lauritsen, Hanne Severinsen, 
Jørgen Estrup, Karin Munkholm, Lena Jørgensen 

Ikke til stede: Ditte Ingemann Hansen (orlov), Berit Asmussen, Holger Hansen, Kim Frederichsen, Mette 
Gjerskov, Victoria Davidsen, Roya Moore 

Fra sekretariatet: Torleif Jonasson, Mille Gydahl-Jensen (referent) 
 

 

1. Formalia og organisatorisk 

1.a Dagsordenen blev godkendt 

1.b Referat fra BM 14/2 blev godkendt 

1.c Omkonstituering af FU 

1-3 Indstilling vedr. forperson. Bestyrelsen godkendte indstilling om, at Jens Wandel genindtræder som 
forperson, på baggrund af Ditte Ingemann Hansens orlov. 

 

2. Økonomi 

2.a Årsregnskab 2022  

Hovedkasseren fremlagde hovedpunkterne i årsregnskabet 2022, som er endt med et positivt resultat på 
56.535 kr., og dermed langt bedre end budgetteret. Dette bl.a. på grund af besparelser, samt at flere af de 
formålsbestemte aktiviteter er endt med overskud eller indeholder dækning af sekretariatets arbejdsindsats 
– herunder Blue-Yellow buses, L’Oréal projektet, Verdensmål på spil – samt at administrationsbidraget fra 
Stop Sult Fonden er øget. I kontingentindtægterne har der også været en stigning i forhold til sidste år, om 
end det ikke blev så højt som håbet. 

Den uafhængige revisor er tilfreds – og roser bogholderen for et pænt ført regnskab. Den parlamentariske 
revisor er også tilfreds og glæder sig over, at FN-forbundet er kommet godt igen med aktiviteter og økonomi 
efter Corona – men påpeger også vigtigheden af at få flere medlemmer. 

Ledelsesberetningen har hidtil bl.a. været tilbagemeldingen på finanslovsbidraget, men i løbet af året er der 
underskrevet en formel kontrakt med Udenrigsministeriet om finanslovsbevillingen. 

Mht. til udgifter til statsautoriseret revisor, så undersøges, om det kan gøres billigere - men indtil videre uden 
resultat. 

Bestyrelsen indstillede regnskabet til godkendelse på landsmødet. 

 

2.b Status og budget 2023-2024 

Budgettet fra december og det nye budget fra april blev præsenteret. Indtil videre er der fundet besparelser 
på ca. 60.000 kr. Budgettet er lagt konservativt, uden at indregne forventede projektindtægter. Tips og Lotto-
bevillingen er opjusteret, så det matcher, hvad vi fik i år. 

Det høje mål om øgede medlemskontingentindtægter er bibeholdt, hvilket indebærer at der ligger et stort 
arbejde forude med at realiseret dette. En forsikringsmægler har kigget forsikringer igennem – og der er 
desværre ikke umiddelbart noget at spare. 

Posten med medlemsaktiviteter er ikke fuldt ud brugt de sidste år, men de skal stadig stå til rådighed for 
aktiviteter i kredse og netværk. Organisatoriske midler er nedjusteret, blandt andet grundet mødeudgifter er 
reduceret blandt andet grundet onlinedeltagelse i møder. De nationale kontingenter er nedjusteret en 
smule, og de internationale kontingenter er nedjusteret på baggrund af ændret medlemsstatus hos WFM. 
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Resultatet før henlæggelser er budgetteret med -128.700 kr., med en forventning om positiv justering på 
baggrund af kommende projektindtægter. Bestyrelsen godkendte budgettet. 

Hovedkasseren efterlyste idéer til indtægtskilder. Blandt forslag blev diskuteret flere studieture til f.eks. 
Genève, Haag, Wien, Berlin og Nairobi. Studieture er dog et tidskrævende arbejde, så det kræver villige 
kræfter. Den kommende studietur til FN i New York giver kun overskud, fordi rejseleder selv betaler sin rejse 
og udgifter, hvilket vi ikke kan tage for givet fremover. Forslag om at lægge eventuelle rejser i forbindelse 
med ferier, så studerende kan komme med. Forslag om at samtænke vores eksisterende aktiviteter med 
studieture f.eks. menneskerettigheder, domstole og en tur til Haag. Forslag om at tale med DEO og lignende 
om, hvordan de laver indtægtsgivende studieture. 

Forslag om studietur til FN Byen, som bliv-medlem-tilbud. Forslag om at tage mindre entre på deltagelse i 
arrangementer. Forslag om kontingenthævning. Forslag om nye projekter, hvor der er et administrations 
overhead på min. 7%. Forslag om flere fondsansøgninger.  

Det blev aftalt, at bestyrelsen skal se den fortrolige administrative kontrakt med UM. 

 

3. Realisering af handlingsplan 2022-2023 

3.a Udestående arbejdsplaner fra kredse og udvalg 

Bestyrelsen godkendte Bæredygtighedsudvalgets arbejdsplan, med bemærkning om, at 1b nordisk 
konference skal stregs, da den er afholdt.  

Københavnskredsen fremlagde sin arbejdsplan, som bestyrelsen tog til efterretning. 

 

4. Landsmøde 

4.a Opstillinger 

Bilag 4-1 blev fremlagt, med oversigt over, hvilke bestyrelsesmedlemmer der er på valg, hvem der 
genopstiller, og hvilke bestyrelsesmedlemmer der deltager i landsmødet – samt hvem der yderligere 
kandiderer. 

Bestyrelsen blev opfordret til at kontakte egnede kandidater, særligt mht. posten som kasserer.  

 

4.b Program og tidsplan 

Bilag 4-2 Forslag til tidsplan. Dagsordenen ligner sig selv med de formalia, som der skal være. Det er planen, 
at de sidste timer er et åbent, lokalt arrangement; Verdensmålene i et lokalt perspektiv. 

Bestyrelsen godkendte program og tidsplan. 

 

4.c Forretningsorden 

Bestyrelsen indstillede forslag til forretningsordenen til landsmødets godkendelse. Eneste ændring fra 
tidligere er, at stemmeudvalget er reduceret med én, da der er færre stemmesedler, der skal tælles op.  

 

4.d Beretning 

Den skriftlige organisatoriske beretning var fremsendt til mødet, og blev godkendt af bestyrelsen, med 
tilføjelse af en nærmere omtale om Rådet for Menneskerettigheder i afsnittet om repræsentationer. Dertil 
fremlægger næstforpersonen en mundlig beretning til landsmødet. Tilsammen udgør de ben samlede 
beretning, der skal godkendes af landsmødet. 

Bestyrelsen blev opfordret til at kigge aktivitetsoversigten igennem for at sikre, at alle aktiviteter er påført. 
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4.e Handlingsplan 2023-2024 

Strategi- og handlingsplanen fra 2020 er fortsat den overordnede plan, der suppleres af etårige 
handlingsplaner vedtaget på landsmøderne. Bestyrelsen indstillede forslag til handlingsplanen for 2023-2024 
til landsmødets godkendelse. 

 

4.f Kontingent-fastsættelse 

Bilag 4-6 Forslag om kontingenter fra 2024. Bestyrelsen godkender indstillingen vedrørende 
kontingentstigninger til landsmødet – samt indstillingen om Peter Palshøj som intern, kritisk revisor og Grant 
Thornton som ekstern, statsautoriseret revisor. 

 

5. Indstillinger samt igangværende aktiviteter 

5.a Oversigt over aktiviteter 2023 

Bestyrelsen godkender Bilag 5-1 Revideret er kalender 2023, inkl. forslag om første møde i ny bestyrelse den 
8. juni. 

Opfordring til at kigge aktivitetsoversigten igennem for at sikre, at alle aktiviteter er påført. 

 

6. Eventuelt 

Jørgen Estrup orienterede om næste arrangement i regi af Vennekredsen den 23. maj i FN Byen: Fred og 
Retsforfølgning af Krigsforbrydelser i Ukraine. Bestyrelsen og relevante medlemmer af bestyrelsens udvalg er 
også velkomne. 

 

Forpersonen afrundede med glæde over et positivt årsresultat og takkede for et godt møde.  


